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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: a Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2009. november hó 9. napján 
17 órai kezdettel tartott közmeghallgatásáról.

Az ülés helye: Veress Zoltán Általános Iskola 
Berekfürdő, IV. Béla király út 1.

Jelen vannak: Dr. Hajdu Lajos polgármester
Perge József alpolgármester
Buczkó Zoltánné képviselő
Czinege Béla képviselő

Harsányi Gábor  képviselő
Dr. Kenyeres Imre képviselő
Mátrai István képviselő
Oláh Sándor képviselő
Potornainé Szűcs Katalin jegyző
kb. 70 fő érdeklődő

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester köszönt  mindenkit,  aki  eljött  a  közmeghallgatásra. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes számban megjelent, minden képviselő 
jelen van. 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Oláh Sándor képviselőt és Perge József alpolgármester. 
Elvállalják-e a feladatot?

Oláh Sándor képviselő: Igen.

Perge József alpolgármester: Igen.

Dr. Hajdu Lajos polgármester szavazásra  bocsátja a jegyzőkönyv-hitelesítők személyére 
tett javaslat elfogadását.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot 8 igen, ellen és tartózkodó szavazat nélkül, 
egyhangúlag elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

332/2009.(XI.09.) sz. Önkorm. határozat
a jegyzőkönyv-hitelesítők elfogadásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Berekfürdő  Községi 
Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló  26/2006.(XII.12.) sz. 
Önkorm. rendelet 11. § (3) bekezdése alapján, a jegyzőkönyv-hitelesítésére Oláh Sándor 
képviselőt és Perge József alpolgármestert választotta meg.

Erről értesülnek:
1) Oláh Sándor képviselő Berekfürdő, Tűzoltó u. 8.
2) Perge József alpolgármester Berekfürdő, Nagy László u. 1/A.
3) Dr. Hajdu Lajos polgármester Helyben
4) Potornainé Szűcs Katalin jegyző Helyben
5) Képviselő-testület tagjai Helyben

Dr. Hajdu Lajos polgármester kéri a meghívóban kiküldött napirend elfogadását.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
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Megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot 8 igen, ellen és tartózkodó szavazat nélkül, 
egyhangúlag elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

333/2009.(XI.09.) sz. Önkorm. határozat
a napirend elfogadásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  alábbi  napirend 
megtárgyalását fogadta el:
1. Beszámoló  az  önkormányzat  pénzügyi  helyzetéről,  az  elmúlt  1  hónap 
eseményeiről, valamint a 2010. évi fejlesztési lehetőségekről.
Előadó: Dr. Hajdu Lajos polgármester
2. Lakossági kérdések, észrevételek.

Erről értesülnek:
1) Dr. Hajdu Lajos polgármester Helyben
2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző Helyben
3) Képviselő-testület tagjai Helyben

Dr. Hajdu Lajos polgármester: A választások óta az új képviselő-testülettel ilyen formában 
nem találkozott  a lakosság. A választás eredményeit  mindenki ismeri.  A képviselő-testület 
tagjait  mindenki  ismeri,  ennek  ellenére  névsor  szerint  szólítja  a  képviselőket.  Kéri,  hogy 
álljanak fel és mutatkozzanak be. 
Az Önök akaratából, a választás eredményeként ez a képviselő-testület állt össze. Az előző 
testülethez képest nagy változás van benne, hiszen három olyan képviselő van, aki az előző 
képviselő-testület valamelyikében részt vett. 
Úgy érzi,  hogy az új tagok és a régiek is lelkiismeretesen kapcsolódtak be a munkába,  és 
lelkiismeretesen végzik. Igyekeznek megismerkedni az önkormányzat problémáival.

A legutóbbi kiküldött önkormányzati tájékoztató első pontjában tájékoztatták a lakosokat, de 
az nem igazán egyértelmű.  A polgármester  és a képviselő-testület  tagjai  a tiszteletdíjukról 
lemondtak. Egyetlen képviselő nem mondott le a tiszteletdíjról. A tájékoztatóban úgy látszik, 
mintha a polgármester nem mondott volna le. Ezt szeretné tisztázni, hogy ő is lemondott a 
tiszteletdíjáról.

A választáson olyan  eredmény született,  ami  egyértelműen mutatja,  hogy a falu mit  akar. 
Olyan  aránnyal  választották  meg  őt  is  és  a  képviselő-testület  tagjait  is,  olyan  biztos 
többséggel, hogy ezzel a bizalommal a képviselő-testületnek is és neki is élnie kell. Ez nem 
csak feljogosítja őket, hanem kötelezővé is teszi, hogy azokat az elképzeléseket, amelyeket a 
lakosság rájuk testált,  azokat  véghez is  vigyék.  Az elmúlt  időszakban a képviselő-testület 
tagjai megpróbálták felmérni a helyzetet, elsősorban a pénzügyi helyzetet, hiszen az az alfája, 
omegája, hogy mit tudnak tenni.

A tájékoztatóban  le  is  írta,  hogy mi  a  jelenlegi  pénzügyi  helyzet.  Van 345 millió  Ft  ún. 
fejlesztési hitel. Ez rendben van, ezt már elköltötték, fejlesztésre fordították. Ennek a kamat 
törlesztése 50 millió Ft körüli évente. Lényegesen aggasztóbb a működési hiány, amikor már 
nincs pénz fizetésre, nincs pénz gázra, villanyra, semmire, és erre kell hitelt felvenni. Ennek a 
nagysága jelen pillanatban 90 millió Ft körüli. Ez az összeg a működésből hiányzik. Ennek a 
kamatterhe 10% felett van, míg a fejlesztési hitel kamata 3-4% között változik, attól függően, 
hogy a deviza milyen  árfolyamon  ingadozik.  Ez azt  jelenti,  hogy ennek a  kamatai  súlyos 
milliók.
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2006.  októberében  nem  mínusszal,  nem  működési  hiánnyal,  hanem  25  millió  Ft-os 
készpénzzel került átadásra az önkormányzat büdzséje és 230 millió Ft-os fejlesztési hitellel. 
Mostanra ilyen helyzet alakult ki.

Mi  az,  ami  még  rendkívül  nehézséget  fog  okozni?  Az,  hogy  az  állam  a  központi 
költségvetésből  előreláthatóan  40-50  millió  Ft-tal  fog  kevesebb  támogatást  adni  az 
önkormányzatnak, ami további működési nehézséget fog okozni. Ez abból adódik, hogy az 
idegenforgalmi adó utáni támogatás 1 Ft lesz, ami 2 Ft volt.  Ez 40 millió Ft elvonást fog 
jelenteni,  plusz  az  egyéb  oktatási,  egyéb  normatívából  lemaradó  központi  pénz.  Eleve 
ennyivel  kevesebbel  fog indulni  a jövő évi költségvetés.  Ha azt  nézik,  hogy 2007-ben 35 
millió Ft, 2008-ban újabb 35 millió Ft, tehát már 70 millió Ft volt a működési hiány évvégén, 
2009-ben 100 milliót meghaladó lesz az év végi működési hiány. Ez azt jelenti, hogy évente 
35 millió Ft-tal növekedett a működési hiány. Ha azt szeretnék elérni, hogy a jövő évben ne 
növekedjen a működési hiány, csak maradjon meg a mostani 100 millió Ft, akkor jövőre 35 
millió  Ft-tal  kevesebbet  lehet  elkölteni.  Ebből  az  következik,  hogy ha  a  működési  hitelt 
lejjebb  szeretnék  szorítani  egy  50  millió  Ft-os  szintre  2010.  év  végén,  akkor  minimum 
110-120 millió Ft-tal kell kevesebbet költeni 2010-ben, mint 2009-ben. Ez egy hihetetlenül 
nehéz feladatot  fog jelenteni  az  önkormányzatnak.  Nem tudja  még,  hogy ezt  hogy tudják 
elérni.
Próbálták  megnézni,  hogy hol  csúszott  meg  az  önkormányzat  ennyire.  Igazából  az  egyik 
legnagyobb  megcsúszást  a  Berek-Víz  Kft.  kiadásai  okozták.  2005-ben,  amikor  a  TESZ 
működött, akkor azok a szakfeladatokon, amelyeket a TESZ látott el, és 2008-ban a Berek-
Víz Kft. is ellátott, a TESZ-nek 258 millió Ft volt a bevétele, a Berek-Víz Kft-nek 281 millió 
Ft. A költség viszont a TESZ-nek 187,118 millió Ft, a Berek-Víz Kft-nek viszont 317 millió 
Ft volt. Nyilvánvaló, hogy ez csökkenthető. Amíg ennek az egyenlege 70 millió Ft volt, ami 
az önkormányzat pénztárában megmaradt a TESZ működéséből kifolyólag, addig a Berek-Víz 
Kft. esetén 37-38 millió Ft mínuszt termelt 2008-ban. Számára ez azt jelenti, hogy 2008-ban 
itt volt egy nagy megcsúszás. Hogy miért volt? Biztos, hogy több tényező vezetett ide. Úgy 
érzi, hogy ezt érdemes figyelembe venni, hogy sok-sok 10 millió Ft-os eltérés van a kettő 
között. Ezt látja az egyik legnagyobb problémának. 
A másik, ami érdekesebbé teszi a dolgot, hogy 2009-ben, nyilván már megállt a Kft. kiadási 
szintje, és a tervezettben pedig már csak eleve 260 millió Ft van tervezve a 317 millió Ft-tal 
szemben. Úgy látszik, hogy ezt tudják is tartani. A 2009. évi árbevétel is alátervezték a 2008-
hoz képest. Tehát 2008-ban látja a hiány okának keletkezését, amit meg kell nézni, hogy mi 
okozta, illetve, hogy hol lehet csökkenteni, megszüntetni. 
2009-ben,  hogy  mégis  növekedett  a  kiadás,  úgy  érzi,  hogy  azt  terv  és  a  beruházással 
kapcsolatos  kiadások  okozták.  Ez  60-70  millió  Ft.  2009-ben  igazából  az  önkormányzat 
területén  fejlesztés  nem  történt.  A  legnagyobb  fejlesztés  a  kisbusz  volt,  de  abban  az 
önkormányzat része az áfa volt, mert a többi pénzt vissza lehetett igényelni.
A szerződések elemzése folyamatban van.

A Berek Beruházó Kft.  nagyságrendje egészen más,  de úgy gondolja,  hogy ott  is  vannak 
olyan csatornák, amelyeket meg lehet fogni és meg is kell fogni.

Úgy érzi, hogy a Kft-k esetében az a gond, hogy a tulajdonos és a végzett munka közé létrejön 
egy másik érdek, ez pedig a Kft. érdeke. Ez nem a Kft. vezetőjének a hibája, hanem az egész 
rendszer hibája. A Kft. érdeke megelőzi a tulajdonos érdekét, és ez valahol a tulajdonost fogja 
nehéz helyzetbe hozni. A Kft-k jól működhetnek. A Berek Beruházó Kht. elmondhatja, hogy 
pozitívan működik,  neki igazából jól megy,  csakhogy azokkal a dolgozókkal dolgoztat,  és 
számláz  a  Berek-Víz  Kft-nek  (2008-ban  pl.  9  millió  Ft-ot),  akiknek  a  bérét  az 
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önkormányzattól  kapja  meg.  Ez  olyan  kör,  amelyből  ki  kell  törni.  Úgy  látja,  hogy ez  a 
rendszerből adódik. Ha nagy a tulajdonos, akkor ez valószínűleg később derül ki. Pl. a BKV-
nál,  MÁV-nál.  Egy  ilyen  kis  faluban,  mint  Berekfürdő,  2-3  év  után  kiderül  ennek  a 
rendszernek a problémája. Nem gazdasági szakember, de a maga logikája alapján ezt látja.
Mindenképpen a tulajdonosi szemlélet biztosítása a Kft-knél, másrészt a tulajdonos közvetlen 
ráhatása a Kft-kre lényeges dolog lenne.
Miért  nem  jött  ez  elő  az  intézményeknél?  Azért,  mert  az  intézményeknél  nincs  önálló 
gazdálkodás. Minden bevétel az önkormányzathoz jut be, minden kiadás az önkormányzattól 
megy ki.  Egyszerűen nem jelenik meg közbensően ilyen  mértékben az intézmény érdeke. 
Megjelenik az intézmények érdeke is, de nem olyan mértékben, mint a Kft-knél. 

Ebben látja a legnagyobb gondot, hogy az önkormányzat gazdálkodása úgy áll, ahogy áll.
Hogy lehet ebből kitörni? Úgy, hogy a 2009-es önkormányzati kiadásokat nullázza, tehát a 60 
millió Ft-ot nem kell átutalni a Kft-nek tagi kölcsönként, másrészt azt, ami a 2005 és a 2008 
közötti különbség volt a Kft és a TESZ között, azt megpróbálják egymáshoz közelíteni. Így az 
a  szint  megközelíthető.  Az  önkormányzatnak  2010-ben  egy  fillér  pénze  sem  lesz  a 
fejlesztésekre, hogy a működését stabilizálni tudja.

Mégis  van  egy  fejlesztési  lehetőség,  és  szeretné  elmondani,  hogy  kb.  25  millió  Ft  fog 
rendelkezésre állni a LEADER programon keresztül. A LEADER a vidék fejlesztésére lett 
létrehozva.  Berekfürdő a  Tisza-tavi  LEADER csoporthoz tartozik.  A Tisza-tavi  LEADER 
csoportnak kb. 1 milliárd Ft áll a rendelkezésére a helyi fejlesztésre. Ebből 25 millió Ft jut 
Berekfürdőnek. Ez fixen idejut. A LEADER elsősorban a hátrányos helyzetű településeknek a 
fejlesztésére  szolgáló  helyi  pénzeszköz.  Berekfürdő  ebben  a  körzetben  egyedüli  olyan 
település,  amelyik  nem  tartozik  a  hátrányos  helyzetűek  közé.  Berekfürdő  mindig  a 
legfejlettebb falu volt a megyében, sokszor még a városokat is megelőzte. Egyedül Szolnok 
járt  Berekfürdő előtt.  Viszont ebben a csoportban egyedül  Berekfürdő van.  A pénzeszköz 
megosztása valamilyen számtani művelet alapján történik, és ebbe a csoportba 25 millió Ft 
jutott, és ezt senki más nem tudja elvinni, mivel nincs másik ilyen település. A többieknek 
100 millió Ft-juk van, amit egymás elől ellicitálhatnak. Berekfürdőtől ezt a pénzt nem tudják 
elvinni.  Ezt  a  25 millió  Ft-ot  az  előző  testület  turisztikai  célokra  kívánta  felhasználni,  de 
ebben az esetben csak 60%-os a támogatás, és 40%-ot mellé kell tenni önrészként. Ebből a 
pénzből  lett  volna  a  napóra  park,  a  belső  tó  lélegeztető  rendszerének  megépítése,  kilátó 
építése.  Mivel  ez  nem  falufejlesztés,  hanem  turisztika,  ezért  csak  60%-os  mértékben 
támogatják. 
Most  volt  olyan  lehetőség,  hogy ezt  a  25  millió  Ft-ot  átirányítsák  másra.  Falumegújítási 
programra tudják átirányítani, ahol 100%-os a támogatás, előfinanszírozás mellett. Most fog 
25-én  megjelenni  a  pályázati  kiírás.  25  millió  Ft  áll  rendelkezésre.  Pályázhatnak  civil 
szervezetek és az önkormányzat. Mivel a legnagyobb pályázat 20 millió Ft körüli, így egy 
másik pályázatot is be lehet adni, de egy cég csak egy pályázatot nyújthat be. Elképzeléseik 
szerint ezt a 25 millió Ft-ot megpróbálják elnyerni. Ez több évre szól, azt hiszi, hogy 2013-ig, 
viszont  ki  tudja,  hogy  jövőre,  vagy  utána  adják-e,  ezért  most  meg  kell  pályázni.  Majd 
ötleteket  kérnek.  Az  egyik  a  játszótér  lesz,  civil  szervezet  által,  a  másik  a  főtér  teljes 
rendbetétele. Nem azért pályázza meg, mert jobb helyre nem tud fordítani, hanem mert most 
erre adnak támogatást. A turisztikai célokat is szolgálja, hogy egy szép falucentruma legyen a 
községnek. Más lehetőség nem nagyon van. Lehet testvérvárosi kapcsolatokra pályázni, vagy 
a Nemzeti Kulturális Alaptól lehet támogatást elnyerni. Bár 2010. a fesztiválok éve lesz, és 
lehet pályázni, de olyan kitétel van, hogy minimum 50 millió Ft legyen a fesztivál költsége, és 
a 25%-át adják támogatásként. Igazi fejlesztési pályázatokban nem biztos, hogy a község részt 
fog tudni venni.
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A  fürdőberuházás  pályázatát  II.  körben  befogadták.  A  döntés  1-2  héten  belül  várható. 
Megtörtént a közbeszerzést lebonyolító cég kiválasztása, és először a hitel lehetőségét kell 
közbeszereztetni, hogy adnak-e egyáltalán hitelt és milyen feltételekkel. Vannak kétségei.
A beruházás  bekerülési  költsége folyamatosan problémát  jelenthet.  A 900 millió  Ft-tól  az 
1,2-1,3  milliárd Ft-ig terjedt, nem csak szóbeszédként, hanem jegyzőkönyvileg is nyomon 
követhető. 4300 m2 kerülne megépítésre a fedett fürdőben. A legutóbbi ajánlás 930 millió Ft 
körüli, ami 223.000 Ft/m2 árban esik. Van egy hasonló tanuszoda jellegű beruházás, aminek a 
beruházási költsége 280.000 Ft/m2 volt. 60.000 Ft körüli a különbség. Ennek a beruházásnak 
a költségvetése jócskán 1 milliárd Ft felett lesz. A hasonló projektek utóvizsgálata során az a 
tapasztalat, hogy mindig többe kerültek, mint a tervezett árbecslés.
Vannak  bizonytalanságok  a  fejlesztéssel  kapcsolatosan.  A  nagyságrendjével  és  a  banki 
finanszírozással  kapcsolatosan  is.  Nem  tudja,  hogy  lesz-e  olyan  bank,  aki  tudna  az 
önkormányzatnak  600  millió  Ft  fejlesztési  hitelt  adni,  amikor  még  azt  sem tudják,  hogy 
mennyi az egyéb járulékos költségei, a műszaki ellenőrtől kezdve, a tervellenőrig, talajcsere 
és még azok, amik a tervben nem szerepelnek.

Népszavazás  kezdeményezése  ígéretként  szerepel.  A támogató  a beruházással  megvalósult 
épületre jelzálogjogot fog bejegyeztetni és ettől függetlenül jön még a bank. Ezekre még várni 
kell ahhoz, hogy dönteni tudjanak a népszavazás során.

Bejelenti,  hogy  az  egyik  munkakörét,  a  háziorvoslást  valószínűleg  le  fogja  tenni.  Volt 
jelentkező  a  legutóbbi  pályázatra.  Egy  pakisztáni  származású  illető  jelentkezett,  aki 
Magyarországon tanult,  itt  végzett.  Gyerekgyógyász.  Magyar  állampolgár.  Más jelentkező 
nem volt.  Három gyermeke van, feleségével együtt  költözne Berekfürdőre.  Fiatal,  1973-as 
születésű. Más jelentkező nem volt, pedig többször volt hirdetve az állás. A környéken és a 
kórházakban is elég sok nem magyar  anyanyelvű orvos található.  Bízik benne,  hogy azok 
közé fog tartozni, akiknek jó nevük lesz. A kunmadarasi kollégáról, akár a karcagi kórházi 
kollégákról rosszat nem lehet hallani.

Most adják le az intézmények a költségvetési koncepcióhoz a terveiket,  elképzeléseiket.  A 
koncepciót  a képviselő-testületnek november  30-ig kell  elfogadni,  majd február  15-ig kell 
elfogadni a 2010. évi költségvetést. Illik közmeghallgatást tartani a költségvetés elfogadása 
előtt,  ezért  úgy gondolja,  hogy januárban lesz a következő közmeghallgatás.  Akkorra már 
tudni fogják a fő számokat, az esetleges szerkezeti átalakításokat. A 2010. évi költségvetést a 
lakosokkal együtt meg tudják vitatni, hogy merre tovább. 
Köszöni a meghallgatást. Várja a kérdéseket, észrevételeket.

Kovács  Ferencné  Búzavirág  utcai  lakos: Mi  lesz  a  fürdőben  azzal  az  épülettel,  ami 
engedély nélkül épült? Az volt, hogy ha a testület összeáll, eldől a sorsa. Erről most nem esett 
szó.
Megkérdezi a Polgármester urat, hogy mikor van fogadóórája?

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester: A  Matula  csárda  ügyéről  elmondja,  hogy  a  képviselő-
testület most állt fel, vizsgálja a dolgokat. Jogi véleményt kért és kapott is. Egyértelmű, hogy 
engedély nélküli építkezés folyt. Testületi döntés még nem volt arról, hogy hogyan tovább. 
Pici  bizonytalanság  van  a  dologban,  ugyanis  az  építtető  kapott  biztatást  az  előző 
polgármestertől. Ezekért a képviselő-testület, az önkormányzat felel. Az építtető azzal, hogy 
érvényes építési engedély nélkül építkezett, sokmindent elrontott. Vizsgálja az önkormányzat, 
hogy mit tud tenni. Szinte biztos, hogy bíróságra fog kerülni az ügy. Amíg erről a bíróság 
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véglegesen  nem dönt,  addig  az  épület  ott  fog  állni,  mert  önhatalmúan  nem bonthatja  le. 
Valószínűleg az lesz a vége, hogy lebontásra fog kerülni. Erre pillanatnyilag nem tud konkrét 
választ adni, mivel folyamatban van az ügy.
Kijelölt fogadóórája az előző időszakban sem volt soha. Általában 1 órától megtalálható a 
Polgármesteri Hivatalban. Biztos tud szakítani annyi időt, hogy bármiről tudjanak beszélgetni. 
Másrészt pedig bárhol megállítják az emberek és elmondják a problémáikat. Mereven nem 
tartaná most sem a fogadóórát,  mert  bármi bejöhet, ami miatt  nem tudja megtartani.  Nem 
olyan nagy Berekfürdő, hogy ne találnák meg. Délelőtt is bármikor megtalálják a rendelőben. 
Szívesen áll bárkinek a rendelkezésére.

Hosszú  Lajosné: A  tisztánlátás  érdekében  mondja,  hogy  a  TESZ  és  a  Berek-Víz  Kft. 
költségvetését nem lehet összehasonlítani, mert a TESZ kiadásait nem terhelte bérleti díj. A 
Berek-Víz Kft. bérleti díja havonta 4 millió Ft. Iparűzési adó terheli, illetve ott vannak még a 
pályázattal kapcsolatos költségek is. Úgy lehetne összehasonlítani, ha ezeket az összegeket 
levonnák.

Dr. Hajdu Lajos polgármester: Ez így igaz, viszont 130 millió Ft a kettő közötti különbség. 
Ha  ebből  50  millió  Ft-ot  leszámol  a  plusz  kiadásokra,  akkor  is  óriási  a  különbség. 
Elgondolkoztató, hogy ugyanazokra a feladatokra, amikre 2008-ban 318 millió Ft-ot költött el 
a Kft.  2009-ben ugyanerre 260 millió Ft-ot terveztek. 2008-ban valami nagyon nagy gond 
volt, és ez okozta a tulajdonosnak a jelenlegi pénzügyi helyzetet. Nem kapott 70 millió Ft-ot, 
hanem -40 millió Ft-ot költött a Berek-Víz Kft. 2008-ban mínusz 36 millió Ft-ot produkált. 
Rossz  időpontban  volt  az  átalakítás,  októberben,  amikor  mínuszról  kellett  indítani. 
Sokmindent el lehet mondani, de a jelenlegi helyzetben akkor is itt van -90 millió Ft, amivel 
valamit  kezdenie  kell  az  önkormányzatnak.  -96  millió  Ft  az  önkormányzat  folyószámla 
hitelkerete. Ha ezt meghaladják, nem tudja, hogy miből fognak fizetni bért, meg számlát, és 
esetleg jön az E.on és azt mondja, hogy kikapcsolja az iskolában a villanyt. Ez a jelenlegi 
helyzet,  és  ez  valahonnan  összejött.  2008-ban  lát  egy  nagy  szakadékot.  Nagyon-nagyon 
súlyos 10 millió Ft-okról van szó, aminek pillanatnyilag nem látja a magyarázatát,  és nem 
arról van szó, hogy valaki sikkasztott és azt a pénzt zsebre tette. 
Nyilván a gazdasági rendszerben való működés más nehézségeket jelent. Senki nem számolta 
ki  előre,  hogy  hogyan  gazdaságos.  A  TESZ-ben  közalkalmazottak  voltak,  akinek  több  a 
bérük. Mégis 2008-ban a bérfelhasználás sokkal több volt a Berek-Víz Kft-nél, mint a TESZ-
nél, amellett, hogy bizonyos munkálatok ki voltak szervezve. Ez a tulajdonos érdekeit nem 
képviselte. Itt a Kft. érdekei voltak a legnagyobb fokban figyelembe véve.

Papp László berekfürdői lakos: Településünk két vagy több táborra szakadt az elmúlt év 
során.  Arra  kér  mindenkit,  hogy  próbáljanak  meg  összefogni  azokkal  a  nehézségekkel 
szemben,  ami  a  településre  vár.  Ha nem fognak össze,  akkor  annyira  elértéktelenednek a 
dolgaik, hogy egy újfajta vásárlóerő fog megjelenni Berekfürdőn, aminek nem hiszi,  hogy 
örülnének.
A  településektől  elvárt,  hogy  önellátásra  törekedjenek.  A  községben  elég  sokan  nehezen 
élnek. Hogyan lehetne segíteni rajtuk?  Össze kellene fogni, és az önellátásuk érdekében az 
üresen  álló  telkeket  nem  csak  fűnyírásra  kellene  használni,  hanem  megtermelnék  a 
mindennapi betevő falathoz szükséges termékeket,  amik a kertben megtermelhetők,  illetve 
összefogás révén a különböző ellátó szolgáltatásoknak is tudnának juttatni. 
Vannak mezőgazdász végzettségű emberek az önkormányzatnál, akik segítenének a hiányzó 
tudás pótlásában. Ráadásul a piac, ami létezik Berekfürdőn, az nem piac, mert oda nem megy 
vásárolni senki. Meg kellene engedni a berekfürdői lakosoknak, hogy ne csak az idegenek, 
akik elviszik a pénzt a faluból, hanem a berekfürdői lakosok is árulhassanak a fürdő előtt. 
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Természetesen az igények majd kiválogatják azokat a termékféleségeket, amiket ott érdemes 
árulni. 
Látta  az  interneten  Berekfürdő  reklámját,  de  azt  biztos  nem  berekfürdői  csinálta,  mert 
Berekfürdőn sokkal több minden van. Ha veszik a fáradtságot,  és végigjárják Berekfürdőt 
egészen Tilalmasig, akkor látják, hogy nem csak a gyurgyalag telep létezik, hanem létezik 
Sebők László gyümölcsöse is. 
Vannak  viták,  hogy  csináljanak-e  népszavazást,  vagy  ne.  Van  az  önkormányzatnak  is 
szervezeti  és  működési  szabályzata.  A  kulcskérdéseket,  amihez  szükséges  a  lakosság 
szavazata,  rögzíteni kellene a szervezeti  és működési szabályzatban,  és akkor nem kellene 
vitatkozni rajta, hogy kell-e népszavazás vagy nem. Ilyennek gondolja a fürdővel kapcsolatos 
összes kérdést, a lényegi pénzügyi kérdéseket. Az út és csatornahálózattal kapcsolatos összes 
kérdést ide sorolná. Nagyon fontosnak tartja az idegenforgalomra helyezni a hangsúlyt. 
Kérne a Polgármester úrtól egy órát, amikor szívesen elmondaná az ötleteit.

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester: Köszöni  a  hozzászólást.  Biztosan  lesz  egy  órája 
meghallgatni. 
Többször is elhangzott, és ezzel vitatkozna is, hogy a falu ketté, vagy többfelé szakadt. A falu 
zöme egyben van. Ezt látni kell. Ezt hozta a kampány, ezt hozta a választások eredménye. A 
lakosok túlnyomó része egyértelmű volt, hogy mit akar. Van egy üzleti érdek, aki üzletnek 
érzi Berekfürdőt, és belőle szeretne meggazdagodni, és vannak a berekfürdői lakosok és az 
üdülőtulajdonosok jó része. Vannak, akik második otthonunknak érzik az üdülőjüket, azokat 
nem az üzlet vezérli. Változatlanul azt mondja, hogy ha itt mindenki otthon érzi magát, akkor 
az ideérkező vendégek is jól fogják érezni itt magukat, mert az otthon szeretetével, az otthon 
hangulatával tudják fogadni a vendégeket.
Igen, önellátónak kellene lennie a falunak. Az itt megtermelt értékeket lehetőség szerint itt 
kellene elkölteni. Erre feltétlenül oda kell figyelni.
Piac kérdése. Azzal vitatkozna, hogy az igazi piac bekerüljön a fürdő elé. A piac sehol sincs 
frekventált helyen. A helyi termelőket egy kicsit beljebb lehetne hozni. Felmerült ötletként, 
hogy a helyi buszmegálló ott legyen. Ezek apróbb dolgok. Nyilván ezekkel is foglalkozni kell, 
de még ott vannak a nagyobb problémák, amiket meg kell oldani.
Várja a további kérdéseket, észrevételeket.
További kérdés, észrevétel nem érkezett. Megköszöni mindenkinek a jelenlétét. Ha bárkinek 
kérdése,  észrevétele  van,  szívesen  várja  a  képviselő-testület  tagjaival  együtt.  Az  ülést 
berekeszti.

k. m. f.

/: Dr. Hajdu Lajos :/ /:  Potornainé Szűcs Katalin :/
polgármester jegyző
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